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Плахо тръгват офертите 
за Нова година
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Следващият  
брой на вестник 
„Черноморски 

фар“ ще излезе 
на 23 октомври

РеставРиРат култуРна 
емблема в кРая на буРгас

Деветима  
с номинация за почетен 

гражданин на бургас
Спасихме 16 000 работни 
места в областта

Силвия ШАТЪРОВА

Реставрация на сграфи-
тото върху входната фаса-
да на „Информационно об-
служване“ в Бургас ще за-
почне след като собстве-
ниците й вземат решение 
за неговата съдба. До дни 
ще бъде свикано Общо съ-
брание с участието на ре-
гионалните поделения на 
Национален статистически 
институт, Агенция по заетост-
та, НОИ и „Информационно 

обслужване“ АД, които се 
намират в сградата, научи 
„Черноморски фар“. В пър-
ва точка от дневния ред 
ще се обсъжда точно как 
ще се ремонтира фасадата 
и емблематичното сграфи-
то върху високата сграда в  
ж.к. „Славейков“ срещу КАТ, 
така че да не е опасно за 
граждани и работещи, които 
влизат в нея. Паното е раз-
рушено в горната му част от-
давна, отчупено е парче око-
ло 10 кв.м и крие риск.

4u

Общо събрание на 
собствениците решава 

съдбата и до дни`

В Деня на свети Иван Рилски Чудотворец бяха връчени първите Годишни награди  
за принос в утвърждаването и развитието на бургаското здравеопазване –  

„Лекар на Бургас“. С престижното звание бе отличен кардиологът д-р Владимир 
Корновски от Университетска болница „Сърце и Мозък“ в Бургас
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Дона МИТЕВА

Над 60 са обявите в регистъра на 
публичните продажби за разпродаж-
ба на земеделски земи, които са на 
територията на Бургаския окръжен 
съд. Към тях трябва да се добавят още 
поне двадесетина земеделски имота, 
които пък включват в себе  си и някак-
ва постройка. 

Обяснението на земеделците на те-
зи факти е, че земята е най-бързо 
продаваема и затова частните съдеб-
ни изпълнители първо прибягват до 
нея. Напротив, според Илия Прода-
нов, зърнопроизводител от Бургаски 
регион и зам.-председател на Нацио-
налната асоциация, в последните го-
дини продажбата на земя като цяло е 
намаляла. „Смятам, че българинът ос-
ъзна, че не трябва да се разделя със 
земята, която притежава. А и тези, ко-
ито имаха желание да продадат, вече 
са го направили. Освен това цените 
спряха да растат. Дори по мои наблю-

дения по време на пандемията още 
по-малко се продава. Казвам така, 
защото ние, земеделските стопани, 
сме първите, на които собствениците 
на земя предлагат да купим техните 
собствености“, коментира младият 
фермер.

От друга страна, неговите колеги 
всички са на мнение, че е много до-
бре чисто тяхната собственост да се 
увеличава, а не да намалява. Затова и 
покривах харчовете и дълговете си по 
всякакъв друг начин, но не и чрез про-
дажбата на земя.

„Ето, например, 30% от земята, коя-
то аз обработвам е на семейството. 
Тя ми е нещо като фонд „Сигурност“. 
Дори и като се погледна прагматично, 
на тези 30% не плащам рента“, обяс-
нява зърнопроизводителят.

В Бургаско цените на земята вари-
рат в много широки граници. В Стран-
джа декар може да се купи за 300-400 
лева, докато например в района на 
Камено тя стига от 850 до 1100 лева.

Георги РУСИНОВ

Девет номинации за поче-
тен гражданин на Бургас са 
постъпили в Община Бургас, 
показа репортерска про-
верка на „Черноморски 
фар“. Сред тях обаче най-
много изпъква името на плу-
веца, поставил световен ре-
корд за плуване в басейн 
Цанко Цанков. Същият през 
2019-а преплува за пръв път 

Бургаския залив.
Предложението за плуве-

ца идва от Инициативен ко-
митет начело с председател 
Мария Чалъкова, която е и 
негов треньор. Той е много-
кратен републикански шам-
пион в дисциплините „Бруст“ 
и „Съчетано плуване“. Носи-
тел е на национален рекорд 
при младежите. Първите си 
златни медали печели на 
турнир в Германия. Две го-

дини поред постави неверо-
ятните рекорди, споменати 
по-горе.

Останалите имена в спи-
съка с предложения са: Вяр-
ка Андонова, Дора Дими-
трова Барева-Георгиева, За-
хари Христов Чернев, проф. 
Иво Керемедчиев (посмърт-
но), Нейчо Попов (посмърт-
но), Петър Иванов, Стоя Ян-

чева, Стоян Апостолов.
Андонова е предложена 

от Мара Филипова от сдру-
жение „СП 2004 Бургас”. Тя 
е общественик, работила 
дълги години в Червения 
кръст. Била е и председател 
на Българо-китайското дру-
жество в Бургас. 

Директорът на Електрото 
Коста Папазов предлага До-

ра Димитрова Барева-Геор-
гиева. Тя е известен хорео-
граф и ръководител на тан-
цови състави в бургаски учи-
лища. Работила е и в чита-
лища в Созопол, Черномо-
рец и Китен. Барева е носи-
тел на редица национални и 
международни награди. 
През 2012-а й е присъдена 
титлата „маестро“.
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В Бургаско продажбата 
на земя е намаляла

„Черноморски фар“

В резултат на прове-
дена едноседмична спе-
циализирана полицей-
ска операция от служи-
тели на ОДМВР – Бур-
гас и Районните упра-
вления в областта за 
притежание и разпрос-
транение на наркотици 
в районите около учеб-
ните заведения, са за-
държани 12 души, сред 
които и английски граж-
данин, постоянно пре-
биваващ в България. 
Иззети са множество 
различни по вид и гра-

маж наркотични веще-
ства. Образувани са се-
дем бързи производ-
ства и пет преписки. 
Сред задържаните са: 

- 20-годишен крими-
нално проявен бургаз-
лия, в когото са открити 
13 свивки със зелена 
суха тревна маса (кана-
бис).

- 53-годишен англий-
ски гражданин, посто-
янно пребиваващ в се-
ло Кубадин, община 
Средец, в когото са  на-
мерени и иззети 31 стък-
лени буркани с глави 
зелена листна маса 

(канабис) и три конопе-
ни растения с различна 
височина, специално 
засети, с цел добиване 

на канабис. Общото ко-
личество на намерено-
то наркотичното веще-
ство е около 2,5 кг. 

- 20-годишен бургаз-
лия, в когото са намере-
ни и иззети 30 топчета 
със зелена суха тревна 
маса (марихуана) с об-
що тегло около 30 гра-
ма.

- При проверката на 
автомобил „Фолксваген 
Голф”, с бургаска регис-
трация, осъществена от 
служители на Пето Ра-
йонно управление – Бур-
гас, с който се придвиж-
вал 20-годишен помори-
ец, са намерени и иззе-
ти зеленикава каша (ме-
тамфетамин) с общо те-
гло около 6 грама и три 
бели хапчета (екстази).

При паралелно теча-
щите проверки за шо-
фиране на пътно пре-
возно средство след 

употреба на наркотични 
вещества са установени 
общо девет случая. Во-
дачите са на възраст от 
17 години (шофирал мо-
тор след употреба на 
канабис) до 43 години. 
Сред тях има и 36-го-
дишна бургазлийка, уп-
равлявала автомобила 
си след употреба на ме-
тамфетамин. 

В три от случаите во-
дачите шофирали след 
употреба на канабис, в 
три след употреба на 
амфетамин или метам-
фетамин, в два след 
употреба на метамфета-
мин и в един след упо-
треба на метадон. 

По случаите са обра-
зувани бързи производ-
ства.

„Черноморски фар“

Две деца са били блъс-
нати от автомобили в Сре-
дец в рамките на 24 часа, 
съобщават от пресцентъра 
на Областна дирекция на 
МВР-Бургас. Първият слу-

чай е станал на улица „Ва-
сил Коларов“ срещу дом 
№ 36 в Средец в посока 
кръговото кръстовище. 
Пред автомобил „Сузуки 
Витара“, управляван от 60-
годишен мъж от Средец, 
внезапно се явява 4-го-

дишно момченце от Сре-
дец, което пресича пътно-
то платно. Водачът не е ус-
пял да спре и го е блъснал. 
Детето получило контузия 
на главата, но било без 
други видими наранява-
ния. 27-годишната майка 
отказала момченцето да 
бъде прегледано в УМБАЛ 
– Бургас.

При другия инцидент, 
станал на кръстовището 
на улиците „Бузлуджа” и 
„Хаджи Димитър”, в задна-
та част на автомобил 
„Форд Транзит”, управля-
ван от 32-годишен мъж от 
Средец, се блъснало вне-
запно излязло на пътното 
платно 11-годишно мом-
ченце от Средец, което по-
лучило фрактура на левия 
глезен, но е без опасност 
за живота. След получава-
не на медицинска помощ, 
със съгласието на майка-
та, момченцето напуснало 
болничното заведение.

Сред арестуваните е и 
англичанин от средецко село

Световният рекордьор  
Цанко Цанков е един от тях

Цанко Цанков

Нейчо Попов

Блъснаха две деца 
за един ден в Средец

Задържаха дилъри, продавали дрога на деца
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Вестникът е носител на награ
дата "Св.Константин Кирил Фи
лософ" на БАРМ.

Носител e на наградата "Златно 
перо" на СБЖ.

Вест ни кът е но си тел на ор ден "Св. св. Ки рил и Ме то дий",  
вто ра сте пен. Член е на Бъл гар ска та асо ци ация на ре гио нал
ни те ме дии (БАРМ).

Силвия 
ШАТЪРОВА

Задължителни 
прегледи за гръб-
начни изкривява-
ния при шесток-
ласниците ще има 
в училищата в Бур-
гас. Това обясни 
заместник-кметът 
Йорданка Ананиев 
пред журналисти.

„Тази програма 
е много важна и 
показва гръбначни 
изкривявания и 
там, където се ди-
агностицират про-
блеми, децата ще 
бъдат насочвани 
към ортопед и ле-
чебна физкултура, 
гимнастика. За де-
цата от начален 
курс са предвиде-
ни специални уп-
ражнения, които могат да се 
правят в класната стая и в часа 
на класа. Това са двете програ-
ми, които са предвидени до края 
на тази година“, каза тя.

Ананиева коментира и други 
програми, които са приоритетни 
по направление „Здравеопазва-
не“. Повечето са насочени към 
децата, но впоследствие ще има 
и такива за възрастни.

„Започнаха вече очните пре-
гледи за децата от 6-годишна 
възраст. Закупихме един апа-
рат, който изследва „мързели-
вото око“. Всички в училищата и 
детските градини ще минат пре-
глед и тези, които имат проблем, 
ще бъдат насочени към специа-
листи за коригиращи зрението 
средства. Следващите са свър-
зани със затлъстяването, която 
ще стартира следващата годи-
на. Тук са свързани и проблеми-
те със захарния диабет, които 

ще коментираме с различните 
съпътстващи аномалии на този 
проблем. Изобщо всякакви ано-
малии в храненето ще застъпим 
в този курс. Амбицията ни е във 
всяка една възрастова група в 
детските градини и училищата 
да има специфична програма. 
Обмисляме и такива, свързани с 
алергиите, астмите и други. Впо-
следствие ще стартираме и по-
вече програми за възрастни. Ед-
на от идеите, които обмисляме е 
свързана с глаукомата“, обясни 
още заместник-кметът.

Тя посочи, че ще се работи с 
бургаските лекари, които са из-
ключително сериозни и добри 
специалисти. Детският ортопед 
д-р Христов в момента провеж-
да обучението на сестрите по 
училищата.

„Лектори идват и в универси-
тета. Опитваме се да разширим 
лекторския състав и с гостува-
щите лекари“, допълни още тя.

Председателят на Сдру-
жението на българските ар-
тисти Христо Мутафчиев но-
минира бургаската поп ле-
генда Захари Чернев. През 
2020-а той навършва 75 годи-
ни и отбелязва 55 години на 
сцена. Носител е на множе-
ство български и световни 
награди. Захари Чернев ор-
ганизира и редица от бла-
готворителни концерти в 
творческата си кариера. 

Издателят Румяна Еману-
илиду като председател на 
„Общество за духовни изя-
ви“ предлага посмъртно да 
бъде удостоен с приза поче-
тен гражданин на Бургас – 
проф. Иво Керемидчиев. 
Композитор, звукорежи-
сьор, професор по музико-
режисура, Керемидчиев е 
лауреат на „Кристалната ли-
ра“ на Съюза на български-
те музикални и танцови дей-
ци през 2015-а и на „Крис-
тално огърлие“ през 2019-а 
(посмъртно), създал е спе-
циалността „Звукорежису-
ра“ в Бургаското музикално 
училище. В края на минала-
та година бе представена 
книга за него.

Той е обучил много хора,  
в електронните медии на 

Бургас работят негови уче-
ници и студенти.

Следващото предложение 
е от директора на Сатири-
чен театър „Алеко Констан-
тинов“ Калин Сърменов. То 
отново е за удостояване по-
смъртно за почетен гражда-
нин и е за Нейчо Николов 

Попов. Той е един от създа-
телите на Сатиричния теа-
тър, където работи като ак-
тьор и режисьор до края на 
жизнения си път. През це-
лия си живот изтъквал фа-
кта, че е горд бургазлия. Съ-
щото повтаряла и покойната 
му съпруга Стоянка Мутафо-

ва, което потвърждава, че 
Бургас е артистичен град.

Треньорът по борба Петър 
Иванов намира място сред 
предложенията за почетен 
гражданин. Номиниран е от 
друг треньор по борба – Ни-
колай Дачев. В кариерата 
на Иванов има редица успе-
хи на национално и между-
народно ниво. Златни меда-
ли има от Световно за мла-
дежи, Европейско за младе-
жи в две поредни години. 
Най-големият му успех е 
през 1980-а, когато става 
световен шампион. На 

Олимпиадата в Москва за-
вършва шести.

Общественичката Стоя 
Янчева е следващото пред-
ложение за почетен гражда-
нин. Тя е предложена от на-
родната певица Златка 
Ставрева. През целия си 
съзнателен живот Янчева се 
занимава активно с общест-
вена дейност. Радетел е и 
работи за утвърждаване на 
тракийската култура в гра-
да. 

Фоторепортерите Тодор 
Ставрев и Румен Раканов, 
представители на Инициа-
тивен комитет, предлагат 
автомобилния състезател 
Стоян Апостолов за поче-
тен гражданин на Бургас. 
Апостолов е удостоен с 
Майстор на спорта автомо-
билизъм. Съпругата му и дъ-
щеря му също са състезате-
ли. След кончината на жена 
му всяка година около 8 
март, Апостолов организи-
ра „Рали за жени Елена 
Апостолова“.

Почетните граждани на 
Бургас по традиция се удос-
тояват на празника на града 
– Никулден, по време на 
тържествената сесия на Об-
щински съвет – Бургас.

КРИМИ
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почетен гражданин на Бургас Мъж получи 
инсулт 
докато 
шофира

Мъж е получил исхе-
мичен инсулт докато 
шофира, съобщиха от 
пресцентъра на Областна 
дирекция на МВР-Бургас. 
Вследствие на влошено-
то здравословното със-
тояние 52-годишният 
бургазлия, водач на 
автомобил „Пежо 307“, е 
катастрофирал самосто-
ятелно, а колата се е 
блъснала в крайпътно 
съоръжение.  Инцидентът 
е станал на пътя Бургас-
Каблешково край 
Поморие. Водачът е отка-
ран в УМБАЛ - Бургас, 
където е настанен за 
лечение в отделение 
„Неврохирургия“, без 
опасност за живота.

Пияни 
купонджии 
се сбиха 
помежду си

Бой между празнува-
ща компания е възник-
нал в квартал „Горно 
Езерово“, съобщиха от 
пресцентъра на Областна 
дирекция на МВР-Бургас. 
Инцидентът е станал в 
дом, разположен на 
улица „Каваците“. 
Установено е, че празну-
ващите, след употребата 
на алкохол, се скарали 
помежду си за музиката, 
като спорът прераснал в 
сбиване. От инцидента 
пострадали двама кри-
минално проявени мъже 
– на 20 и 31 години от 
квартала, които с види-
ми охлузвания и конту-
зии по телата, са получи-
ли медицинска помощ в 
УМБАЛ – Бургас и само-
волно напуснали болни-
цата. В резултат на бър-
зите издирвателни 
действия, предприети от 
полицейските служите-
ли, са установени и оста-
налите участници в сби-
ването. Това са трима 
криминално проявени 
мъже от квартал „Горно 
Езерово” на възраст от 
25 до 39 години. Същите 
са задържани за срок до 
24 часа. Работата по слу-
чая продължава.

Мотоциклетист 
от Камено бере 
душа

Мотоциклетист от 
Камено е с опасност за 
живота след пътен инци-
дент, съобщиха от прес-
центъра на Областна 
дирекция на МВР-Бургас. 
Произшествието е ста-
нало край местността 
Айдере на пътя Бургас-
Малко Търново. 36-го-
дишният мъж, водач на 
мотоциклет „Кавазаки“, 
се движел с несъобразе-
на с релефа скорост и 
при извършването на 
ляв завой самостоятел-
но катастрофира. От 
удара той е с политрав-
матизъм, счупена лява 
ръка, фрактура на гръд-
ния кош и вътрешни 
наранявания и е наста-
нен за лечение в УМБАЛ – 
Бургас.

Проф. Иво Керемедчиев

Захари Чернев

Задължителни прегледи за 
гръбначни изкривявания при 
шестокласниците в Бургас

„Черноморски фар“

Община Бургас осигури 
бързи комбинирани тесто-
ве, които при проява на 
симптоми ще се използват 
в училища и детски градини 
на нейна територия - за де-
цата, но и за учителите, ко-
ито са не по-малко застра-
шени от заразяване. Резул-
татите от тях стават готови 
за десетина минути. При 
положителен резултат уче-
никът или учителят ще бъде 
насочван за извършване 
на още по-точното пи си ар 
изследване.

На този етап са осигуре-
ни 1000 бързи теста. Те се 
разпределят навсякъде, къ-

дето има нужда или са по-
искани. При изчерпването 
им Общината има готовност 
и ще се постарае да осигу-
ри още.

Тестът се нарича комби-
ниран, защото с едно нана-
сяне на взетия секрет в два 
сектора, той дава резултат 
и за COVID-19, и за обикно-
вен сезонен грип. Ще се 
прилага в училища и детски 
градини от медицинските 
им сестри, които Общината 
вече е инструктирала. При 
учащите такъв бърз тест ще 
се извършва само с инфор-
мирано съгласие от родите-
лите, след като с тях бъде 
осъществена връзка по те-
лефона. 

„Черноморски фар“

Премиерата на спектакъла 
„Животът е вкусен" в Драматич-
ния театър „Адриана Будевска", 
планирана за тази вечер,  се от-
лага, съобщи директорът на теа-
търа Борислав Чакринов.

Причината е, че обичаната от 
бургазлии актриса Димитрина 
Тенева е под карантина, а тя е в 
една от главните роли. Съпругът 
на Тенева е с положителна про-
ба за коронавирус. 

Актрисата е в добро здраве, 
но ще остане 10 дни у дома, за-
ради изискванията на здравните 
власти.

Премиерата на „Животът е 
вкусен“ от Дейвид Линдзи-Абер 
е планирана за 2 ноември. Ре-
жисурата е на Борислав Чакри-
нов.  Участват още Тони Кръст-
никова, Стоян Памуков, Невена 
Цанева, Иван Григоров и Тихо-
мир Благоев.

Проверяват учители и ученици 
с бързи COVID-тестове

Актрисата Димитрина Тенева  
е под карантина, отлагат премиера
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Силвия ШАТЪРОВА

Реставрация на сграфито-
то върху входната фасада на 
„Информационно обслужва-
не“ в Бургас ще започне 
след като собствениците й 
вземат решение за негова-
та съдба. До дни ще бъде 
свикано Общо събрание с 
участието на регионалните 
поделения на Нациионален 
статистически институт, 
Агенция по заетостта, НОИ 
и „Информационно об-
служване“ АД, които се на-
мират в сградата, научи 
„Черноморски фар“. В пър-
ва точка от дневния ред ще 
се обсъжда точно как ще 
се ремонтира фасадата и 
емблематичното сграфи-
то върху високата сграда 
в ж.к. „Славейков“ срещу 
КАТ, така че да не е опас-
но за граждани и рабо-
тещи, които влизат в нея. 
Паното е разрушено в гор-
ната му част отдавна, отчу-
пено е парче около 10 кв.м 
и крие риск. 

„Започнали сме проце-
дури по възстановяване и 
в най-скоро време ще тръг-
не ремонт, но трябва ста-
новище за него от цен-
тралните управления на 
тези институции, без него 
е невъзможно това да ста-
не“, заяви директорът на 
Информационно обслужва-
не - Бургас Даниела Бонева 
пред „Черноморски фар“. 
Причината за забавянето на 
ремонта са необходимите 
експертизи от Строителна 
камара, писмено станови-
ще от строителна фирма и 
становище от Дружеството 
на художниците. „Те вече са 
налице, ще запозная с тях 

собствениците по време на 
общото събрание. До 14 дни 
то трябва да бъде свикано и 
да излезе с решение кога и 
как ще се възстановява фа-
садата. Има и вариант ние 
да поемем ремонта, а след 
това да ни се връщат сред-
ствата, което ще предложа 
на събранието“, заяви още 
Бонева. 

Е к с п е р т и з а т а  о т 
зам.-председателя на 
Дружеството на Бургаските 
художници е на Димитър 
Иванов, който е препоръчал 
консултация с автора.

Автор на сграфитото е 
прочутият бургаски худож-
ник Енчо Рачев, който по 
време на соца е правил 
подобни мащабни емблеми 
със сложната технология на 
сграфито на известни бурга-
ски сгради и училища и са 
негов запазен почерк.

„Сграфитото е компро-
метирано отдавна и при 
всеки ураганен вятър или 
буря крие риск, но негово-
то възстановяване е твърде 
сложна операция“, призна 
и синът на автора Димитър 
Рачев.

Той си спомня, че дори е 

участвал при направата му, 
семейството отдавна е пра-
вило опити да се започне 
реставрация и консервация 
на огромното пано, но все е 
удряло на камък. Самият ав-
тор на няколко пъти е ходил 
по институциите в сградата 
и е настоявал за това. То е 
най-голямото от този род 
в Бургас. Разположено е 
върху 240 кв.м. „Направено 
така, че е вечно, ако се съх-
ранява правилно. Отчупено 

е, защото отгоре е паднала 
ламарина, която го е пред-
пазвала. Бихме се вклю-
чили във възстановяване-
то, още повече, че пазим 
дори боите от него“, заяви 
художникът Димитър Рачев 
- син на автора. Той обаче 
казва, че баща му е огор-
чен от предходни подобни 
мероприятия, свързани с 
възстановяване на негови 
творби, защото собствени-
ците на сградите не възла-
гат това на автора, а на дру-
ги изпълнители, които не 
спазват точно технология 
и това води до изкривява-
не на първообраза на твор-
бата. Той даде за пример 
сграфитото на Строителния 
техникум. 

Реставрират културна 
емблема в края на Бургас

Георги РУСИНОВ

Общинските съветници 
Костадин Андонов от ДБГ, 
Живко Господинов, Стоян 
Коларов и Васил Иванов от 
БСП, Милен Ненчев и Боян 
Дяков от НФСБ са входи-
рали питания към Община 
Бургас, касаещи инфра-
структурата на града, пока-
за репортерска проверка на 
„Черноморски фар“.

Андонов има две питания. 
В първото си той спомена-
ва, че на среща с жители 
от квартал „Сарафово“ са 
поставили въпроса за със-
тоянието на инфраструк-
турата в населеното мяс-
то и най-вече на улиците 
„Брацигово“, водещата част 
към плажа и улица „Ангел 
Димитров“, по която минава 
големият поток от хора. 

„В продължение на години 
жителите на квартала мно-
гократно поставят въпроса 
за състоянието на улиците 
пред местната администра-
ция. Стигането до парка по 
улица „Ангел Димитров“ е 
трудно за майки с колич-
ки и хора в неравностой-
но положение именно по-
ради липсата на тротоар, 
положен е само бетон, кой-
то с времето се е изронил. 

Припомням, че реконструк-
цията на „Брацигово“ беше 
дискутирана на обществено-
то обсъждане на бюджета в 
началото на тази календар-
на година и след това гласу-
вано на сесия на Общински 
съвет – Бургас“, пише об-
щинският съветник от ДБГ.

Затова той пита кога се 
предвижда да започнат ре-
монтите на двете улици и на 
каква стойност ще бъдат.

Следващото му питане 
също касае Сарафово и е 
за ремонт на спортната пло-
щадка в ОУ „Христо Ботев“. 

„През юни месец Община 
Бургас стартира рекон-
струкцията на спортни-
те игрища в три училища 
– СУ „Любен Каравелов“, 
ОУ „Пeйо К. Яворов“ и 
Професионалната гимна-
зия по сградно строител-
ство и инсталации „Пеньо 
Пенев“. Ремонтните дей-
ности в учебните заведения 
са част от програмата на 
Община Бургас за цялост-
но обновяване на училищ-
ните дворове. Изпълняват 
се мащабни реконструкции 
на спортните съоръжения 
на открито. Предвиждат се 
нови футболни и баскетбол-
ни игрища, както и терен за 
лекоатлетически трениров-

ки“, започва той.
Андонов напомня, че по 

време на общественото об-
съждане на бюджета в квар-
тала е станало ясно, че учи-
лището няма проектна до-
кументация, но се очаква-
ло тя да бъде подготвена, 
за да може през 2021-а го-
дина да се финансира, и то 
за подобни реконструкции. 
Във връзка с това общин-
ският съветник пита има 
ли вече подготвена проект-
на документация и ако да, 
кога се очаква да започнат 
ремонтите.

Живко Господинов от 
БСП, който е председа-
тел на Комисията по ред 
и сигурност и член на 
Транспортната комисия, 
често се ангажира с про-
блеми, свързани с трафи-
ка и уличната инфраструк-
тура. Към Община Бургас 
той е подал питане дали се 
предвижда изграждане на 
паркинг в пространството 
между блоковете 70 и 71 в 
квартал „Изгрев“. 

„При срещата ми с граж-
дани в комплекса, същите 
ми споделиха, че от години 
се надяват междублоково-
то пространство да се обо-
соби като паркинг. На по-
сочения терен и в момента 

паркират автомобили на жи-
вущите, но липсва асфалто-
ва настилка и улично освет-
ление“, пише Господинов до 
администрацията.

Колегата му Стоян 
Коларов се интересува от 
проблеми с указателни та-
бели. В първото си питане 
той посочва, че благодаре-
ние на промените в транс-
портната схема на Бургас се 
е наложило премахването 
на паркиралите автомобили 
по булевард „Тракия“ в ком-
плекс „Славейков“. 

„Поради тази причина 
през 2017-а между блокове-
те 58 и 59 и 59 и 60 бяха из-
градени два паркинга с 100 
и 114 паркоместа. В голяма 
част те решиха проблеми-
те с паркирането в района. 
Въпреки това обаче често се 
случва гражданите или гос-
тите на града да паркират 
на входовете им като пре-
пречат достъпа до паркинги-
те“, пише Коларов и добавя, 
че това се дължи на липсата 
на обозначителни табели на 
входовете и изходите.

Затова той се обръща към 
Общината с въпроса в ка-
къв срок е възможно това 
да се направи, както и дали 
може на двата паркинга да 
се обособят по още един 

вход и изход.
Другото  питане  на 

Коларов се отнася до ком-
плекс „Възраждане“. Той 
пише, че отново през 2017-а 
са били извършени много 
ремонтни дейности, големи 
по мащаб, с финансиране 
от ОП „Региони в растеж“ и 
собствени средства на об-
щината. 

Тогава е бил изграден и над-
пис на квартал „Възраждане“, 
намиращ се зад блок 39, кой-
то миналата година е бил по-
вреден от деца.

„В момента надписът не е 
в добро състояние, полура-
зрушен е, част от големите 
букви не са добре захвана-
ти и е възможно да се слу-
чи инцидент с играещите в 
детската площадка наблизо 
деца“, посочва Коларов и 
пита в какъв срок е възмож-
но общината да обезопаси 
и поправи надписа.

Новото попълнение в 
редиците на БСП Васил 
Иванов, който влезе на мяс-
тото на напусналия Чанко 
Мирчев, отправя първото си 
питане до администрацията. 
Той се интересува каква е 
причината към края на 2020 
година все още да не е стар-
тирала реконструкцията на 
улица „Одрин”. Питането си 

той допълва още с въпроси-
те изготвен ли е план за ре-
конструкция , кога ще започ-
не и в какъв срок ще бъде 
завършена.

Милен Ненчев и Боян 
Дяков от НФСБ припомнят, 
че през 2017-а е взето реше-
ние за изграждане на дет-
ска и спортна площадка в 
комплекс „Славейков“, като 
средствата са заложени в 
Бюджета на Община Бургас 
за 2018-а. 

„Към настоящия момент 
не са предприети мерки от 
администрацията за изпъл-
нението на проекта. Към до-
кладната тогава от Ивайло 
Вагенщайн има приложен 
списък с подписка на жи-
веещи наоколо, които из-
разяват надежда, че ще 
имат изграден кът за отдих 
и спорт. В района липсват 
благоустроени площи, под-
ходящи за ежедневен от-
дих на населението и пло-
щадки за игра“, посочват в 
писмото те.

Поради това двамата пи-
тат на какъв етап е про-
ектът.

Отговорите на въпросите 
си общинските съветници 
ще получат писмено в края 
на сесията на местния пар-
ламент за октомври.

Общо събрание на собствениците 
на сградата на „Информационно 
обслужване“ решава съдбата на 
сграфитото на Енчо Рачев до дни

Сграфито (от италиански sgraffiare или 
graffiare - драскам, дращя, често грешно 
на български език може да се срещне и 
като „графито“) е декоративна техника, 
използвана за украса на стени, но тя се 
използва и в живописта, най-вече в мону-
менталната живопис; също така тя се упо-
требява като художествено изразно сред-
ство и при приложните изкуства. 

Същността на техниката е: след нана-
сяне на слоеве мазилка с различен цвят 
горният слой се издрасква, т.е. върху него 
с остър инструмент чрез драскане се съз-
дава рисунката- така се открива долни-
ят слой, който е в различен цвят. По този 
начин чрез цветовия контраст се създава 
изображението. Техниката е била широко 

използвана в Италия през 16 век. 
В живописта се използват вдлъбнати-

ните, получени от сграфито, които затруд-
няват проникването на една живописна 
основа към пространството на друга. В 
този вид техниката се използва още през 
античността, откъдето навлиза в иконо-
писта, западноевропейското изкуство и 
изобщо във всяка разновидност на жи-
вописта, където се рисува върху твър-
да основа. 

В приложното изкуство сграфито вече 
играе ролята на художествено изразно 
средство – придава пластичност, извест-
на релефност, а нерядко се използва и са-
мостоятелно за придаване на пластичен 
елемент на тона. 

От площадки и градинки до улици и ремонти  
в питанията на общинските съветници

Художниците Райна и Енчо Рачеви на една от юби-
лейните си изложби. Рачев е свързан с почти всички 
монументални пластики в града

Паното на Информационно обслужване в момента

C
y

 a
n

M
a

 g
e

n
 ta

Y
e

l l
o

w
B

la
ck

C
y

 a
n

M
a

 g
e

n
 ta

Y
e

l l
o

w
B

la
ck



Седмица време остава до 26 ок-
томври - Димитровден, празник на 
Айтос, но празничните прояви са 
вече в ход. На 19 октомври праз-
ничното настроение на айтозлии 
подгря Танцова формация “Петли-
те” с ръководител Георги Дими-
тров. Днес Народно читалище “Ва-
сил Левски 1869” готви изненада в 
Ритуалната зала на Община Айтос. 
В 17.00 часа ще бъде открита из-
ложба  „Из историята на моя град 
- Каменоделното училище”.

Във вторник, на 21 октомври, Во-
енният клуб кани айтозлии да по-
пеят с поетесата с китара Татяна 
Йотова, а в петък, на 23 октомври, 
в Етнографския комплекс „Генгер” 
ще бъдат отчетени резултатите и 
наградени най-добрите фотографи 
в общинския конкурс „Трите братя 
- от различен ъгъл”. 

В събота, на 23 октомври, по-
срещаме иконата с мощи на све-
ти Ефрем Нови, молебенът за здра-
ве пред иконата е от 18.00 часа, 
а в 19.00 часа в Читалището ще 
бъде прожектиран филмът „Све-
тецът светкавица” с автор Ангел 
Бончев.

Димитровден, с айтозлии и гос-
тите на Айтос ще празнуват сестри 
Диневи. Община Айтос ги е пока-
нила за обедния празничен кон-
церт на площад “Свобода” в 11.00 
часа. Народните певици са родом 
от Гълъбово. От 2007 година са част 
от музикална компания “Пайнер”. 
Ученички са на народната певица 
Динка Русева. Имат два издадени 

албума - “Залюбили малки моми” 
от 2008 година и “Празник споде-
лен” от 2010 година. Песните, кои-
то изпълняват, са най-вече тракий-
ски, но в репертоара им присъст-
ват и песни от Странджанската 
фолклорна област и от Пиринска-
та фолклорна област. Имат трио с 
Росица Пейчева и участия в Гър-
ция, Испания, Македония.

За традиционния вечерен кон-
церт на площада Общината е пока-
нила бургаската група „G.R.A.S.“. 
Създадена е в края на 2004 от би-
вши членове на група „Фандан-
го”. Под  празничните фойервер-
ки, на сцената ще бъдат Свето-
слав Михайлов - китара, вокали 

Стефка Емилова - вокал, Георги Ру-
сев - бас, вокали и Атанас Мила-
ров - ударни.

Името на групата е абревиатура 
от малките имена на участниците в 
групата. През 2010 година излиза 
и дебютният й албум „Outspoken”. 
През 2013 година печелят първа 
награда за авторска песен в кон-
курса „Бургас и морето” със загла-
вие „Как да ти кажа”. 

Заедно с G.R.A.S., на празнич-
ната сцена айтозлии ще аплоди-
рат младото дарование Валериа 
Войкова. Момичето с айтоски ко-
рен, което на сцената на „Бълга-
рия търси талант” изпя песента 
Je t’aime  на Лара Фабиан и ос-
тави журито безмълвно. Валериа 
е само на 14 години, но с неверо-
ятния си глас печели престижни 
награди на наши и международ-
ни конкурси.

И след Димитровден празници-
те продължават с два читалищ-
ни концерта. Единият, на съста-
вите на Народно читалище „Ва-
сил Левски 1869” - Айтос, посве-
тен на народните будители, и вто-
рият - в село Пирне, по повод 95 
години от създаването на местно-
то читалище.
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ПриятеЛ
Издание на Община Айтос Вестникът е основан на 14 април 1924 година

народен
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В Айтос - празнична  
седмица за Димитровден

Айтос в очакване на празника Група „G.R.A.S.“

Татяна Йотова

ТФ „Петлите”

Валериа Войкова



Организацията по оползотворява-
не на отработени масла „ОЙЛ РЕ-
ЦИКЛЕЙШЪН” ЕООД, съвместно с Об-
щина Айтос, организират кампания за 
предаване на отработени масла на те-
риторията на община Айтос в периода 
22.10.2020 г. – 23.10.2020 г.

Желаещите да се включат може да 
предадат своите отпадъци  в пункта, 
намиращ се в сградата на Граждан-
ска защита в град Айтос от 9:30 до 
16:00 часа.

По време на кампанията граждани-
те може да се освободят от опасния 
отпадък от отработени масла безвъз-
мездно.

Изхвърлянето на опасни отпадъци в 

общия поток смесени отпадъци влияе 
отрицателно върху здравето на хора-
та, замърсява околната среда и нару-
шава нормалната експлоатация на де-
пата, поради което Община Айтос при-
зовава гражданите да се възползват 
от предложената възможност.

Лице за контакти: Катя Ива-
нова – ст. експерт, Дирекция 
„ТСУРР”,община Айтос

тел.: 0897 / 99 – 23 – 21

„Имате възможност да се присъе-
дините към усилията за чиста окол-
на среда, като предадете този вид 
отпадъци на посочения адрес по 
време на кампанията“.

Филм за свети Ефрем 
Нови Чудотворец със за-
главие „Светецът светка-
вица” ще бъде предста-
вен в салона на Народ-
но читалище “Васил Лев-
ски 1869” в Айтос, в наве-
черието а Димитровден, 
на 24 октомври, събота, от 
19.00 часа.

С благословението на 
Сливенския митрополит 
Иоаникий, иконата на све-
ти Ефрем Нови с частица 
от светите му мощи прис-
тига на 24 октомври в храм 
“Св. Димитър” в Айтос. По-
срещането на иконата на 
светия великомъченик и 
чудотворец Ефрем Нови 

ще бъде в 9:00 часа. Ико-
ната ще бъде изложена за 
поклонение в храма само 
на 24 октомври, през це-
лия ден. В 18.00 часа пред 
нея ще бъде отслужен Мо-
лебен за здраве и дешев-
но спасение. Точно в 19.00 
часа, в салона на Народ-
но читалище „Васил Лев-
ски 1869” ще бъде прожек-
тиран филмът “Светецът 
светкавица”, посветен на 
свети Ефрем Нови Чудо-
творец. Всеки, който же-
лае, може да присъства на 
този голям духовен праз-
ник в Айтос.

За свети Ефрем се знае, 
че чува молитвите на вяр-

ващите много бързо и по-
мага. Филмът разказва за 
ангелския живот, който е 
водил и разтърсващите чу-
деса на свети великомъче-
ник и чудотворец Ефрем 
Нови. В лентата участват 
двама гръцки митрополи-
ти на Трикала, Хризостом 
и на Кифися Кирил.

В „Светецът светкавица” 
са заснети личните исто-
рии на хора, случили се 
през годините, за: изце-
ления, връщане към жи-
вота, възстановяване от 
психическо заболяване и 
т.н. Ще научите и за раз-
криването на свети Ефрем 
пред майка Минодора, игу-

мения на манастира „Рож-
дество Богородично” в Ка-
биле, преди 10 години. Из-
вестна гръцка певица спо-
деля как свети Ефрем я е 
предпазил от загуба на 
гласа й. 

Голямата българска ак-
триса Емилия Радева оз-
вучава сцена във фил-
ма, превъплъщавайки се 
в майка Макария, която е 
намерила мощите на све-
ти Ефрем Нови на 3 януари 
1950 година и разказва за 
реалните случки след като 
се е случило това събитие. 
Автор, оператор и режи-
сьор  е Ангел Бончев.

НП
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Айтос посреща  

икона с мощи на светеца, 
който лекува светкавично

ОБЩИНА АЙТОС
ОРГАНИЗИРА КАМПАНИЯ ЗА ПРеДАВАНе  

НА ОТРАБОТеНИ МАСЛА

Петя КИРИЛОВА и Антонио ПеРеЗ

„ESTREYA“ Българо-испански културен цен-
тър предлага организирането и провеждане-
то на групови, разговорни, интерактивни и 
индивидуални езикови курсове по испански 
език. Освен с преподаване на езика, култур-
ният център предлага възможността да се до-
коснем до различните култури на испанския 
свят, запознавайки се с традициите, нрави-
те, обичаите и кухнята на Испания. Култур-
ната им програма включва провеждане на 
кулинарни събития, прожекция на испанско 
кино, литературни четения, както и организи-
ране на пътувания. Ние сме специализирали 
и разработили с нашата практика интерактив-
ни класове за деца от 3 до 5 и от 6 до 12-го-
дишна възраст, децата имат огромния капа-
цитет едновременно да изучават над 3 чуж-
ди езика. Това е доказано на световно ниво 
и ние с нашите ученици сме го открили и де-
цата в нашите класове докато се забавляват 
научават език, който с времето им отваря све-
тъл прозорец към света. Класове по 45 мину-
ти. Целогодишна оферта. Възползвайте се от 
разсрочено на три части плащане.

Всички знаем колко е важно да знаеш да 
се комуникираш със света около теб. Учебна 
програма за тинейджъри и работещи, които с 
нас имат възможност да научат език (испан-
ски и каталунски), който да им даде по-добра 
база за развитие. Групи от 4 до 8 души, инди-
видуални и полуиндивидуални часове от 2-ма 
до 3-ма души. 1 учебен час е 50 минути. Заня-
тията се провеждат в минимален блок от 100 
минути (2 уч.ч.). Месечно заплащане.

Преквалифицирани сме за преподаване 
на интерактивни, когнитивни класове за + 
60- годишна възраст, тази програма е изгот-
вена от международните асоциации за раз-
витие на възрастното население, тя помага 
за поддържане на нервните клетки на мозъ-
ка, чрез изучаване на чужд език. Испанският 

е най-говореният език и майчин език на над 
500 милиона хора по света. Неговата струк-
тура е по-близка до българската, това, кое-
то се чете се пише. Което позволява на въз-
растното население бързото му усвояване. 
Класове по 45 минути. Целогодишна оферта. 
Възползвайте се от разсрочено на три час-
ти плащания.

Ще сме радостни да предадем нашия опит 
и да сме полезни за град Айтос.
„ESTREYA” Българо-испански културен център

Tел: 0878988221
е-mail: estreya.eu@gmail.com

facebook: @Antonio Perez Moreno
instagram: estreya800

Петя Кирилова и Антонио Перез - преподаватели  
на „ESTREYA” Българо-испански културен център: 

Ще сме радостни  
да предадем опита си и 
да сме полезни за Айтос

Към лекарите в „МБАЛ-Айтос“ ЕООД 
Уважаеми колеги,
По повод Деня на свети Иван Рилски Чудотворец, смятан за небесен за-

крилник на българския народ, България отбелязва и Деня на българския ле-
кар. Искаме да отправим най-сърдечни пожелания за здраве и късмет към 
лекарите в „МБАЛ-Айтос“ ЕООД град Айтос.

Лекарската професия е мисия и не всеки има силата да я поеме. Да пое-
меш отговорността за чуждото здраве и живот изисква изключителни качест-
ва - както професионални, така и човешки. 

Поздравяваме Ви за усилията и професионализма, с които отстоявате прин-
ципите на нашата благородна професия, водейки ежедневни битки за побе-
дата на здравето над болестта, както и за преодоляване несъвършенствата 
на здравната система, особено в тази трудна за всички ни обстановка.

Благодарим Ви, че изпълнявате мисията си самоотвержено, често на цена-
та на огромно напрежение, безсъние и лишения. Знаем колко е трудно да уп-
ражняваш професия, в която нямаш право на грешка, но знаем и колко удо-
влетворяващо е да усетиш благодарността на тези, за които правиш всич-
ко това. 

Затова Ви благодарим! Нека свети Иван Рилски Чудотворец ни закриля и 
даде здраве на всички лекари и медицински служители!

От ръководството на „МБАЛ - Айтос“ еООД



Във връзка с празни-
ка на град Айтос - Дими-
тровден и 95 години Ка-
меноделно училище в гра-
да, Народно читалище „Ва-
сил Левски 1869” органи-
зира изложба в Ритуал-
ната зала на Община Ай-
тос, от 20.10.2020 г. до 
30.10.2020 г.

Откриването на из-
ложбата ще бъде на 
20.10.2020 г. от 17.00 часа. 
Заповядайте!

Каменоделното 
училище в Айтос

Училището е открито през 
1925 година. Обучението на 
учениците е било в три кур-

са. Директор на училището 
бил Браун Рудолф – чех по 
националност, а преподава-

тели: Никола Па-
рашкевов – скулп-
тор, Крум Алекси-
ев – скулптура, 
Манол Атанасов – 
скулптор, Атанас 
Дончев – мате-
матика. Възпита-
ниците на учили-
щето са изучава-
ли учебните пред-
мети: български 
език, математи-
ка, статика, стере-
ометрия, минера-
логия, строително 
изкуство, архитек-
тура и стилозна-
ние, конструктив-
но чертане, счето-
водство, рисува-
не на букви, моде-
лиране, практич-
но счетоводство, 
дескриптивна ге-
ометрия – добре 
застъпен, перс-
пектива, практи-
ка, стенография.

Не случайно, 
тъкмо в Айтос е 
открито Камено-
делно училище. Айтоски-
ят андезит и до днес е тър-
сен камък в каменоделието. 
Мек, лесно обработваем, зе-
лен на цвят. От него изработ-
ват релефи, барелефи, укра-
шения към сгради, корнизи, 
балюстради, облицовки, бор-
дюри, стълбища. Навремето 
айтоските каменни кариери 
доставяха бордюри на мно-
го градове от страната. 

Според архивите някои 
от завършилите Каменодел-
ното училище са изпратени 
(Борис Станев-скулптор) да 
учат скулптура в Чехия. Учи-
лището работи и през 1930-а 
година, когато учениците об-
разуват „Младежка работ-
ническа организация”, под-

помогнати от Илия Станев. 
Техният лозунг е „На борба 
за по-сносен живот през ут-
решния ден!”.

През 1931 година училище-
то е закрито. Последният ви-
пуск завършва в Бургас. По-
късно в Айтос се образува 
Трудовопроизводителна ка-
меноделна кооперация, ко-
ято обаче не е просъщест-
вувала дълго. Няма дълъг 
живот и друга кооперация - 
„Български мрамор”.

Част от по-младите работ-
ници намират работа в Со-
фия. Работят по оформлени-
ето на известни сгради - На-
родната банка, Ректората, 
Съдебната палата и др. От 

ученици на каменоделното 
училище е изработен и па-
метникът на Христо Ботев в 
градската градина и всички 
барелефи на фасадите на об-
ществени сгради в Айтос.

Изложба от творби на уче-
ници на Каменоделното учи-
лище (1925-1931 г.) е експони-
рана в Художествения салон 
на къщата „Петър Станев”. 
Борис и Константин Стане-
ви - двама от рода Станеви, в 
чиято къща днес се помеща-
ва Художествената галерия, 
са завършили Каменоделно-
то училище, след което - Ху-
дожествена академия в Че-
хия със специалност скулпту-
ра и прославя с много скулп-
тури барелефи в света.

На 18 октомври, в са-
лона на читалището в 
Айтос се проведе Де-
сетата отчетно-избор-
на конференция на ДПС 
в Община Айтос. Деле-

гатите единодушно из-
браха за председател 
Юзджан Юмер и 27-чле-
нен състав на новия Об-
щински съвет на ДПС-
Айтос. Юмер е втори-

ят лидер в историята 
на ДПС-Айтос, от про-
мените досега предсе-
дател на Общинския съ-
вет на ДПС беше Ружди 
Хасан.

Гости на конференция-
та бяха народният пред-
ставител Севим Али, об-
ластният председател 
на ДПС-Бургас Ахмед 
Сюлейман, председате-

лят на ОбС на ДПС-Бур-
гас Шерафет Мехмед и 
почетният председател 
на ДПС-Бургас Сабри 
Мехмедали.

Делегатите на конфе-

ренцията взеха едино-
душно решение за из-
дигане кандидатурата 
на Мустафа Карадайъ 
за председател на ЦС 
на ДПС.
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Скъпи приятели от Ай-
тос, 

Молим ви за разбиране 
поради наложената смя-
на на датата на театрал-
ната постановка „Горката 
Франция”. С колегите пре-
ценихме, че е по-добре да 
сменим датата 19 октомври 
с  11 ноември 2020 година.

Основната причина за 
отлагането на комедията 
е, че няма достатъчно за-
купени билети, и за жалост 
като частна театрална ком-
пания не можем да покри-
ем основните разходи, за 
да играем в Айтос предста-
влението. Знаем, че мно-
го от вас са притеснени 
заради кризата с „COVID-
19”. Вероятно на други от 
вас им е висока цената на 
билета. А ситуацията е та-
кава, че като частна трупа 
не можем да си позволим 
по-ниска цена, а основ-
на причина за това е, че 
сме длъжни да спазваме 
дистанция в салона. Зато-
ва продаваме билети през 
място, т.е. 50% от капаците-
та на залата. Нямаме дър-
жавно съфинансиране и е 

непосилно да организира-
ме спектакъл без да прода-
дем достатъчно билети на 
определена цена. 

Надяваме се да прояви-
те разбиране и да гледа-
те спектакъла със закупе-
ните билети без презавер-
ка. Билетите ви ще важат 
за новата дата. А тези от 
вас, които не могат да гле-
дат на новата дата, могат 
да си върнат билетите на 
касата в Читалището. 

Желаем здраве и спо-
койствие на всички ви и се 
надяваме искрено да се ви-
дим на 11 ноември 2020 го-
дина при спазване на всич-
ки епидемологични мер-
ки. Ще се смеете безспир-
но и ще бъде един прекра-
сен празник за всички ни. 
Всички имаме нужда от ра-
дост в тези смутни време-
на! Нека си я позволим.

Който желае, може да 
върне закупените билети 
на 20 и 21 октомври, на ка-
сата на Читалището.

Благодарим за разби-
рането!

От трупата

Отлагат  
„Горката Франция” 

за 11 ноември

Юзджан Юмер е новият лидер на ДПС – Айтос

Юзджан Юмер пред делегатите на конференцията
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Съгласно разпоредбата на § 
41, ал. 1 от преходни и заклю-
чителни разпоредби към Зако-
на за изменение и допълнение 
на Закона за опазване на окол-
ната среда, обн. ДВ, бр. 98 от 
2018 г., в сила от 27.11.2018 г., 
е предвидена възможност соб-
ствениците на водовземни съо-
ръжения за подземни води, из-
градени до 28 януари 2000 г., и 
на водовземни съоръжения, из-
градени до 23 декември 2016 
година, за които не са издаде-
ни разрешения за строеж и ко-
ито не са вписани в регистър 
по чл. 118г, ал. 3 от Закона за 
водите, в срок до две години от 
влизането в сила на закона (до 
27.11.2020 г.), да подадат в съ-
ответната Басейнова дирекция 
заявление за вписване. Към 
заявлението се прилагат доку-

менти, посочени в § 41, ал. 2 от 
преходни и заключителни раз-
поредби към Закона за изме-
нение и допълнение на Закона 
за опазване на околната среда. 
Образец на заявлението за ре-
гистрация на водовземните съ-
оръжения за подземни води в 
гратисния период, ще бъде пуб-
ликувано след определяне на 
такса за вписване в  Тарифата 
по чл. 72 от Закона за опазва-
не на околната среда.

С § 41, ал. 7 от преходни и 
заключителни разпоредби към 
Закона за изменение и допъл-
нение на Закона за опазва-
не на околната среда е въве-
дено основание собственици-
те на кладенци за задоволя-
ване на собствени потребно-
сти на гражданите, разполо-
жени в границите на населе-

ните места и селищните об-
разувания, за които до вли-
зането в сила на този закон 
(27.11.2018 г.) не са подадени 
заявления за вписване в ре-
гистъра по чл. 118г, ал. 3, т. 5 
от Закона за водите, в срок до 
две години от влизането му в 
сила да подадат в съответната 
Басейнова дирекция заявление 
за вписване в регистъра, което 
съдържа информацията за ре-
гистриране на изграден кладе-
нец. Образец на заявлението за 
регистрация на водовземните 
съоръжения - кладенци за за-
доволяване на собствени по-
требности в гратисния пери-
од, са налични на официална-
та интернет страница на БДЧР-
Варна в секция „Формуляри и 
заявления“, //www.bsbd.org/
bg/formulqri.html.

Съгласно § 42 от преходни и 
заключителни разпоредби към 
Закона за изменение и допъл-
нение на Закона за опазване на 
околната среда, водовземните 
съоръжения за подземни води, 
изградени до 23 декември 2016 
година, за които няма издадени 
строителни книжа, са търпими 
строежи по Закона за устрой-
ство на територията и не под-
лежат на премахване и забра-
на за ползване, когато са впи-
сани в регистър по чл. 118г, ал. 
3 от Закона за водите.

Заявление за регистрация на 
кладенци за собствени нужди 
можете да изтеглите от сайта 
на Община Айтос - www.aytos.
bg, в раздел Съобщения - РЕ-
ГИСТРАЦИЯ ЗА ВОДОВЗЕМНИ 
СЪОРЪЖЕНИЯ ЗА ПОДЗЕМ-
НИ ВОДИ.

Закупените билети важат  
без презаверка. Възможност за връщане 

на билетите - на 20 и 21 октомври

Читалището открива изложба  
„95 години Каменоделно училище”

ОБЩИНА АЙТОС
РеГИСТРАцИЯ ЗА ВОДОВЗеМНИ СъОРъжеНИЯ ЗА ПОДЗеМНИ ВОДИ

Каменоделното училище

1932 година - откриване на паметника на Христо 
Ботев в градската градина

Айтос през 30-те на ХХ век



Божана БОГДАНОВА - 
председател на 
Тракийско сдружение 
„Национална 
инициатива 
„Завръщане към 
корените” и „По 
обратния път на 
дедите ни”

Конкурсът се провеж-
да под патронажа на 
Йорданка Фандъкова, 
кмет на Столична общи-
на. Нашите ученици се 
представиха блестящо, 
не скри радостта си Пен-
ка Кирязова - директор 
на СУ „Христо Ботев”, 
при връчване на награ-
дите и грамотите на учас-
тниците:

Николай Димитров, 
учител по „История и 
цивилизация“ за съпри-
частност към конкурса 
на ученици за есе, раз-
каз на тема „Завръща-
не към корените“ 2020 и 

Пленер за ученици ̀ 2020 
за рисунка на тема „Мо-
ето родословно дърво”.

Анатоли Апостолов, 11 
клас, голямата награда 
„Участие в Национална 
инициатива-експедиция 
„По обратния път на де-

дите ни” за есе , разказ 
на тема „Завръщане към 
корените” `2020.

Ивона Димова, 11 клас, 
специалната награда за 
отличена творба за есе 
разказ на тема „Завръща-
не към корените” `2020.

Грамота за участие в 
пленер за рисунка на 
тема „Моето родослов-
но дърво” `2020 (“За-
връщане към корени-
те“) получиха Алейна 
Реджеб, 8 клас, Ани Ми-
хова, 8 клас, Георги Кос-

тов, 8 клас, Дамла Рама-
дан, 8 клас, Даная Саво-
ва, 8 клас.

Димитър Деянов, 7 
клас, сега 8 клас, Ди-
митър Димитров, 8 клас, 
Димо Ненков, 8 клас, 
Есин Местан, 8 клас, 

Иван Иванов, 8 клас, Ма-
риела Димитрова, 8 клас, 
Мирослав Златанов, 7 
клас, сега 8 клас.

Никола Пантелеев, 8 
клас, Пламена Атанасо-
ва, 11 клас, Таня Атана-
сова, 8 клас. 

По случай празника на Ай-
тос – Димитровден, и 14 го-
дини от създаването на Тан-
цова школа “Петлите”, фор-
мацията гостува вчера, 19 
октомври, в град Айтос, на 
откритата сцена на площад 
“Свобода”

Покрай изявата на “Петли-
те” в Айтос, «Народен  при-
ятел“ научи, че популярна и 
обичана българска личност 

ще участва в новия спекта-
къл “Завръщане” на танцо-
вата формация. Реализира-
нето на новия творчески про-
ект на основателя на форма-
цията Георги Димитров ще се 
реализира с подкрепата на 
Програма “Социално анга-
жирани изкуства” на Нацио-
нален фонд “Култура”.

В спектакъла ще вземат 
участие близо 30 деца в не-

равностойно социално поло-
жение, приемни семейства и 
ученици. “Това, към което се 
стремим с всеки творчески 
проект, е да приобщаваме 
възпитаниците от социални 
институции с техни връстни-
ци”, обясни Димитров. Еки-
път, който ще подпомага осъ-
ществяването на проекта, е 
от 11 души, в това число и 
социални работници.
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стр.48
ТФ „Петлите” откриха празничните 

прояви за Димитровден `2020

Художникът Иван 
Сабрутов гостува в Айтос 

с пътуваща изложба

Пирненци празнуват 
95 години читалище

ТФ “Петлите”

Читалищ-
ното насто-
ятелство на 
НЧ “ПРО-
БУДА-1925“ 
село Пир-
не готви го-
лям юбилеен 
спектакъл, с 
който ще от-
бележи 95 го-
дини от съз-
даването на 
културната 
институция. 
Настоятел-
ството кани 
всеки съпри-
частен към 
духовните ус-
тои на най-
з н а ч и м а т а 
културна ин-
ституция, не-
преходна във времето - 
Читалището. Тържество-
то по случай 95-годишния 
юбилей ще се проведе на 
28.10.2020 г. от 15.30 часа 
в салона на читалището 
в село Пирне.

В програмата ще участ-
ват  всички местни са-
модейци, Танцов клуб 

„Пирине“, Детска гради-
на село Пирне, Акроба-
лет „Тиара“ при Военен 
клуб - Айтос с ръководи-
тел Златина Колева, Със-
тавът за изворен фолк-
лор на НЧ „Васил Левски 
1869” - Айтос с ръководи-
тел Маргарита Петрова и 
талантливи гости с въз-

рожденски дух.
Кулминацията на праз-

ника ще е концертът на 
оркестър „Странджа“, с 
прекрасния и гласовит 
странджански певец Кос-
тадин Михайлов.

Пирненци канят прия-
тели и гости да споделят 
празника!

Иван Сабрутов - бургаски художник и майстор на 
рамките, гостува на Айтос и айтозлии преди Дими-
тровден. Сабрутов е сред малкото художници, кои-
то предпочитат да обикалят българските градове с 
автомобил, и по този нетрадиционен начин да пред-
ставят своето творчество. Ценители на изобразител-
ното изкуство от града трябваше просто да позвъ-
нят на художника, за да разгледат картините в им-
провизираната пътуваща изложба.

НП

Наградиха ботевци за успехи в национален конкурс 
За есе и разказ на тема „Завръщане към корените“, национален пленер за рисунка на тема 

„Моето родословно дърво“ и инициативата „И в добро и зло помагали си дедите ни“



БЧК раздава храни  
на над 10 хиляди души

Осигуряването на адекватна за-
щита и пълноценна здравна грижа 
за населението е от фундаментално 
значение по време на пандемията 
от COVID-19. Доказано е, че така се 
поддържа по-ниска заболеваемост 
и се постига увеличаване на про-
дължителността и подобряване ка-
чеството на живота. Гарантирането 
на качествени здравни грижи, на 
първо място, е в ръцете на лекарите 
и медицинските специалисти, които, 
от своя страна, трябва да се чувст-
ват в безопасност и добре защите-
ни, включително чрез надеждна 
профилактика. От всички професио-
нални съсловия и обществени групи 
„на първа линия“, здравните работ-
ници са тези, които са най-тежко за-
сегнати от коронавирусната инфек-
ция: от всички заразени българи, до 
този момент над 1500 са лекари и 
медицински персонал! Същевре-
менно, с надеждна (безопасна и 
ефикасна) и достъпна ваксина е 
много малко вероятно да разполага-
ме преди средата на следващото ля-
то, т.е. юни-юли 2021 година.

От обявяването на пандемията 

през март 2020 година до днес, поч-
ти всички лекари, медицински спе-
циалисти, служители в болниците и 
медицинските центрове на БКИ (об-
що над 1200 здравни работници) се 
оказаха в различна степен контакт-
ни с пациенти или инфектирани ко-
леги с доказана COVID-19 инфекция. 
Всички строго спазват общоприети-
те мерки за индивидуална защита. 
На над 200 от колегите, изложените 
на най-голям риск, предложихме да 
приемат профилактично HCQ 
(MoriVid) по схема 200 mg (една таб-
летка) дневно за 14 дни. От тази 
възможност се възползваха 75% 
и нито един от тях не разви симп-
томи на заболяването. За съжале-
ние, от останалите 48 здравни слу-
жители, които не приемаха хидрок-
сихлорохин, трима развиха симпто-
ми на болестта и впоследствие да-
доха положителен PCR-тест за 

COVID-19. 
С началото на есенните месеци и 

увеличаването на броя на случаите 
на коронавирусна инфекция в Бъл-
гария, БКИ инициира нова стратегия 
за профилактика на своите служите-
ли. Тя включва едномесечен прием 
на HCQ (MoriVid), последван от пе-
риод от един месец без приемане на 
профилактична терапия, след което 
цикълът се повтаря. Планираме то-
зи вариант на профилактика с реду-
ване на месечни периоди със и без 
прием на HCQ да продължи през 
есенните, зимните и пролетните ме-
сеци. Така защитата е непрекъсната 
– поради ефекта на „натрупване“ – и 
през месеците, в които приемът се 
прекъсва. 

От началото на пандемията 38 от 
всички служители на БКИ дадоха 
положителни PCR-тестове за COVID-
19. Никой от тях не се беше профи-
лактирал медикаментозно с HCQ 
(MoriVid). От тях само около полови-
ната бяха със симптоми. На тези па-
циенти предложихме терапия с ан-
тибиотика азитромицин 500 mg x 1; 
HCQ (MoriVid) 3 x 200 mg и цинк до 

50 mg на ден за период от 14 дни. 33-
ма от тях приемаха тази терапия за 
две седмици, като симптомите отшу-
мяваха обикновено между втория и 
четвъртия ден. На 14-ия ден при 
всички 33-ма контролният PCR-
тест беше отрицателен. Останали-
те петима души прилагаха алтерна-
тивни схеми на лечение, нито една 
от които не включваше терапевтич-
ната доза HCQ. Трима от тях все 
още бяха с положителен PCR-тест в 
края на втората седмица. Всички 38 
служители са започнали лечение в 
домашни условия под всекидневно 
лекарско наблюдение. Никой от 
групата на 33-ата, приемаща HCQ 
в терапевтична доза – не е хоспи-
тализиран. Двама служители от 
групата без HCQ са преминали 
интензивно болнично лечение. 

Нашето заключение: Механи-
змите, чрез които хидроксихлоро-
хин противодейства на процесите 
на вирусното навлизане в клетките, 
репликация и разпространение, са 
множествени и определят ролята на 
медикамента като профилактично и 
лечебно средство срещу инфекция с 

COVID-19. Българският опит ни дава 
основание да твърдим, че HCQ мо-
же да осигури защита срещу инфе-
ктиране с новия коронавирус, както 
и да помогне за успешното излеку-
ване на вече настъпила инфекция с 
COVID-19 само ако се прилага вед-
нага след наличието на положите-
лен PCR-тест – в лечебната доза, по-
сочена по-горе. 

С резултатите на БКИ е запознат 
и световноизвестният проф. Дидие 
Раут, директор на Института за ин-
фекциозни болести в Марсилия, 
който определи изследването като 
много обнадеждаващо и възможно 
решение за предпазване на здрав-
ните работници от заразяване с 
COVID-19. Данните от уникалното 
българско проучване ще бъдат вклю-
чени в международно реферирано 
научно издание. 

Автори: Доцент д-р Яна Симо-
ва, доцент д-р Николай Дими-
тров, професор д-р Пламен Бо-
жинов (МБАЛ „Сърце и Мозък“, 
Плевен, Български кардиологи-
чен институт). За контакт: info@
cardiacinstitute.bg

Михаил КОЛЕВ

Благодарение на усилията 
ни успяхме да спасим 16 000 
работни места по време на 
пандемията в Бургаска област. 
Това заяви в Бургас зам.-со-
циалният министър Зорница 
Русинова. Тя проведе работна 
среща с представители на 

транспортния сектор в града 
във връзка с последствията от 
кризата с коронавируса и с 
цел оказване подкрепа на биз-
неса в туристическия сектор. 

В цялата страна 300 000 ду-
ши са успели да запазят свои-
те работни места по време на 
пандемията, допълни зам.-ми-
нистърът.

„Това показва един серио-
зен процент на задържане на 
ниско ниво на безработица. 
За България той е 7%, а за об-
ласт Бургас – малко над 5%. 
Бизнесът продължава да из-
питва много затруднения по 
време на кризата, предизви-
кателствата са много. Опитва-
ме се през цялото време на 

коронакризата да модифици-
раме нашите програми и те да 
бъдат по-адекватни“.

Предвижда се програмата 
„Заетост за теб“, чрез която 
Министерството на труда и со-
циалната политика подпомага 
фирмите, субсидирайки мини-
малната заплата на един ра-
ботник в продължение на 3 ме-

сеца.
„Подготвяме възможности 

за преквалификации за хора-
та. Първите мерки бяха да не 
се налага да се губят работни 
места“, добави Русинова.

Министерството обмисля и 
възможността да се премине 
на електронно кандидатства-
не, с което фирмите да полу-

чат помощи по програмите 
60/40 или „Заетост за теб“.

Това, което затруднява нас 
и бизнеса е, невъзможността 
да се срещнем лице в лице. 
Затова започнахме през уеби-
нари да даваме информация, 
трябва всички заедно да нами-
раме начини да се справяме с 
трудностите. 

Спасихме 16 000  
работни места в областта

Ина ПЕТРОВА

От 19 октомври отварят раздавателните 
пунктове в Бургаска област, където съ-
трудници на БЧК ще раздават хранителни 
продукти на социално уязвими граждани. 
Акцията е част от Оперативната програма 
за храни и основно материално подпома-
гане на нуждаещи се. 

Право на помощта в региона имат  
10 225 души. Списъците се изготвят от 
Агенцията за социално подпомагане, след 
което се предоставят на БЧК. 

Един хранителен пакет тежи 22,710 кг и 
съдържа 16 вида хранителни продукти. Те 
включват пшенично брашно – 3 кг; ориз – 
1 кг; спагети – 1,5 кг; лютеница – 0,500 кг; 
зелен фасул консерва – 2,400 кг; домати-
консерва – 1,600 кг; грах зелен – 1,600 кг; 
гювеч консерва – 1,600 кг; конфитюр – 
0,500 кг; говеждо месо - консерва – 0,300 
кг; говежди кюфтета - консерва – 0,600 кг; 
пиле фрикасе консерва – 0,600 кг; консер-
ва риба – 0,510 кг; захар – 3 кг; леща – 1 кг; 
олио – 3 литра. Получаването им става 
срещу документ за самоличност.

Първият пункт, който ще отвори е в об-
щина Бургас. Това ще стане в понеделник, 
а мястото е социалната трапезария на 
улица „Оборище“ 95. 

„Целевите групи са основно както при 
предишните кампании. Най-голяма е тази 
на хората, получили целеви помощи за 
отопление за периода 2018/19 година. 
Право на подпомагане имат и майки оси-
новителки с месечни помощи за отглеж-
дани за дете, както и лица и семейства, 

получили еднократна помощ за ученици, 
записани в първи клас за учебната 
2019/2020 година“, казаха от червено-
кръстката организация. Включени са и ли-
ца, получили финансова подкрепа във 
връзка с бедствия и аварии, както и под-
помогнати заради коронавируса до 
31.08.2020 г.

Интересен момент е, че едночленните и 
двучленните семейства ще получат по 
един хранителен пакет, докато тричленни-
те и по-големите семейства - по два храни-
телни пакета. Първата група наброява 
7518 човека, а втората -   2707 човека. 

Поетапно ще бъдат разкривани и оста-
налите пунктове в областта. В община Ай-
тос раздаването на хранителните пакети 
започва от 21 октомври. В община Камено 
акцията стартира на 26 октомври. От съ-
щата дата служители ще раздават храните 

и в Карнобат, в стола на Домашния соци-
ален патронаж. 

В Община Несебър пунктът отваря вра-
ти в село Равда от 2 ноември. Оттогава 
започват и в община Руен, а в Поморие от 
следващия ден. В Малко Търново кампа-
нията е предвидена за 11 ноември. В При-
морско мястото е административната 
сграда на Домашния социален патронаж, 
а датата е 16 ноември. В община Созопол 
акцията е на две места - в сградата на об-
щината и в  Домашен социален патронаж 
в село Зидарово от 12 ноември. В Средец 
правоимащите ще получат пакетите си в 
сградата на ОП „БКС“ от  9 ноември. На 
същата дата е предвидена акцията и в об-
щина Сунгурларе. В Царево пакетите ще 
се раздават в Детската млечна кухня от 
13 ноември. На всички места кампанията 
приключва на 30 ноември. 

Михаил КОЛЕВ

Електротехници и водо-
проводчици да помагат на 
хора в нужда в Бургас. Та-
кова е желанието на Об-
щина Бургас, съобщи в 
морския град зам.-минис-
търът на труда и социална-
та политика Зорница Руси-
нова. Зам.-министърът се 
срещна с екипите на 
„Патронажна грижа“ от 
Бургас, Камено и Айтос, с 
които проведе работна 
среща. Идеята е към мо-
билните екипи на община-
та, които помагат на въз-
растни хора и такива, кои-
то са с увреждания или не 
могат да се обслужват са-
ми по време на карантина, 
да се присъединят и слу-
жители, извършващи дреб-
ни домашни услуги. 

По време на пандемията 
услугата „Патронажна гри-
жа“ се е оказала един от 
най-хубави инструменти, 
който е от голяма полза на 
местните общини в грижа-
та за хора в затруднено 
положение, каза още Ру-
синова.

Ежедневно в Бургаска 

област се обслужват 1500 
души, от които 750 са в са-
мия областен център. Ин-
тересът е голям, най-вече 
заради ситуацията с коро-
навируса. 

„За пръв път пък личните 
асистенти ще бъдат регла-
ментирани като държавна 
делегирана дейност“, до-
бави Зорница Русинова. 

„Плановете са ни да се 
наемат повече хора в 
патронажните грижи и ус-
лугата да достигне до мак-
симално повече хора. Ес-
ента и зимата няма да са 
лесни, предвид и ситуаци-
ята с COVID-19. Предвиди-
ли сме по новото финанси-
ране от Европейския съ-
юз, което е в размер на 
440 млн. лева, около  
50 млн. лв. да бъдат отде-
лени за патронажите, за 
да може през следващата 
година да продължи тази 
програма. Преговаряме с 
Европейската комисия за 
следващия програмен пе-
риод и се надяваме, че с 
голяма част от европей-
ските средства ще успеем 
да надграждаме“, каза 
още тя.

Майстори ще 
помагат на хора 
в нужда в Бургас
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ОбществО
Зам.-министър Русинова:

в Бургаско

Те ще получат пакет 
с 16 вида продукти 

Профилактика и лечение на COVID-19 с хидроксихлорохин – 
опитът на Българския кардиологичен институт (БКИ)



Дона МИТЕВА

Темата за Коледа и Но-
ва година започва да се 
прокрадва все по-смело, 
ако не в разговорите на 
бургазлии, то в офертите 
за ранни записвания. 

Бургаските хотели и 
ресторанти все още се 
въздържат да правят пла-
нове за куверти за праз-
ника. Изключение правят 
високият клас хотели като 
Приморец, Гранд хотел 
„Поморие“ и др. Други, 
които знаят, че ще са за-
ети по празника с посети-
тели, са къщите за гости и 
част от семейните хотели 
по морето, които не са за-
зимили стаите. Част от тях 
по традиция посрещат ед-
ни и същи компании от го-
дини. 

„Не знам в Бургас коле-
га, който да е пуснал ран-
ни куверти за Нова годи-
на, особено такива с но-
щувка. А и за ресторанти-
те също. Макар друга го-
дина по това време вече 
голяма част от офертите 
да бяха разграбени.

Аз поне нямам инфор-
мация. Много от хотелите 
работят с 50% намален ка-
пацитет. С такъв персо-
нал каква Нова година ще 
правиш? Трудно е за едно 
мероприятие да назначиш 
хора, а и не си струва. Не 
излиза сметката. Като до-
бавим и това, че има 
COVID-мерки, които една 
зала от 100 места я свеж-
дат до 30.

Специално за хотела, 
който управлявам, мисля, 
че на този етап няма да 
има новогодишни куверти 
нито с приспиване, нито 
без“, коментира управите-
лят на Борис Минчев. 

По негова преценка има 
вероятност хотелите, кои-
то съвсем нищо не са из-
карали около пандемията, 
да направят някакъв ком-
промис и да отворят за 
празника с цел да изка-
рат някой лев, за да по-
крият харчове. По- скоро 
обаче би се заложило на 
предновогодишните фир-
мени банкети, които да 
внесат някакъв оборот. 
Това са компромисни ва-
рианти с цел да се изкара 
някой лев в сушата.

Многозвездните 
хотели са готови  
с оферти

На другия полюс – висо-
кият клас места за наста-
няване, наистина има за-
явка за зимните празни-
ци. Оферта за ранно за-
писване предлага през 
различни сайтове гранд 
хотел и СПА „Приморец“.

Включена е и програма 
като на 30 декември гос-
тите ще се наслаждават 
на Калин Вельов и 
Amazonia Dance Project в 
пиано бара, а на послед-

ния ден от годината на 
Фондацията. В новата го-
дина се влиза с бенд на 
живо и ди джей парти. Во-
дещ е небезизвестният 
Драгомир Драганов. Це-
ните конкурират тези в 
меката на новогодишните 
купони Велинград и Бан-
ско, за които се говори от 
години, че са равни на ек-
зотични екскурзии. Те са 
крайни и включват вся-
какви глезотийки за сети-
вата и стомаха, които се 
предлагат от реномира-
ния бургаски хотел. Тръг-

ват от 1426 лв. пакет с две 
нощувки за двама въз-
растни и стигат до 5433 лв. 
пакет от 4 нощувки за пре-
зидентски апартамент за 
двама възрастни.

Разбира се, и във Ве-
линград има оферти и в 
по-ниския ценови диапа-
зон, като тази за Нова го-
дина на СПА в хотел - че-
тири звезди, с три нощув-
ки вечери, куверт, мине-
рален басейн. Цената е от 
457 лв., а двойна стая лукс 
струва 520 лв. Отстъпка от 
10% за ранно записване 
има до края на този ме-
сец. За хотела се казва, 
че е реновиран хотел през 

2007-ма година и се нами-
ра в близост до прочутото 
езеро в сърцето на квар-
тал „Чепино“. На подобна, 
та и по-ниска цена може 
да се намери оферта и за 
Банско. Запознати хоте-
лиери твърдят, че в по-
следните години цените 
във Велинград си остават 
по-високи от тези в Бан-
ско, Добринище и другите 
зимни курорти. 

За любителите на море-
то и през зимата има 
оферта, която предлага 
Нова година в хотел на 
Слънчев бряг с all inkluziv 
изхранване и топъл ба-
сейн с доплащане за но-
вогодишен куверт. Три но-

щувки са на цени от 391.00 
лв. Използва се 10% нама-
ление за ранни резерва-
ции до края на ноември.

В любима дестинация 
за бургазлии – Трявна – 
четиризвезден хотел 
предлага пакети с две но-
щувки за стандартна двой-
на стая от 399.00 лв. до 
апартамент, в който мак-
симум могат да бъдат на-
станени четирима въз-
растни за 529 лв. Условия-
та, които се поставят от 
хотела са, че резервация-
та се счита за потвърде-
на, ако до 5 дни след като 
е направена, постъпи 
авансово плащане в раз-
мер на 50% от цената на 

съответния пакет. Допла-
щането до пълния размер 
на цената на пакета тряб-
ва да се направи до 
10.12.2020.

Странджа и къщите 
за гости привличат

С категоричната уговор-
ка, че собствениците на 
къщи за гости в Странджа 
не дават информация на 
Общинския туристически 
информационен център в 
Малко Търново, коменти-
раха впечатленията си. 
Мария Стирянова подчер-
та, че тази година също 
има търсене на къщи за 
гости за новогодишните 
празници. „Дори ако съ-
дим от наблюденията ми 
от лятото и есента, хората 
гледат да намерят по-уса-
мотени места. Да се раз-
хождат в гората, сред при-
родата. Избягват големи-
те хотели. Със сигурност в 
Бръшлян и Граматиково 
вече има ангажирани къ-
щи от компании, които ис-
кат да празнуват Нова го-
дина, а защо не и Коледа 
в Странджа“, каза тя.

Това лято, още през ав-
густ, горди собственици 
на малки семейни хотел-
чета се хвалеха в социал-
ната мрежа, че компании 
от предни години, които 
са посрещали зимните 
празници край морето, от-
ново са си заплюли дес-
тинацията.

Обикновено за празни-
ци наемите на къщите ста-
ват по договаряне. Цена-
та за цяла къща може да 

бъде от 120 лева - 170 ле-
ва, та да стигне и до 300 - 
400 лева, в зависимост от 
условията, които се пред-
лагат.

Богат избор за 
големи компании

Във вътрешността на 
страната се предлага 
празничен уют и на далеч 
по-високи цени. Вила за 
шестима до Дупница мо-
же да бъде наета за 640 
лева. Подслон за Нова го-
дина с 3 нощувки за 25 чо-
века плюс празнична ве-
черя във възрожденски 
къщи, село Манастир в 
Родопите може да се ка-
парира сега за 1637 лв., а 
останалата сума от 
5183 лв. се заплаща на 

място в къщата. Гостите 
ще имат на разположение 
различни екстри и пре-
красно обслужване, се 
обещава в офертата.

Къщи за гости като Ши-
поко, която се намира в 
община Разлог, Предела, 
и посреща до 15 гости е 
разработила различни ва-
рианти за улеснение на 
своите клиенти. Тя може 
да бъде резервирана за 
до 10 души за 1 нощувка 
за 150 лв. при престой 1 
или 2 нощувки; за 120 лв. 
при престой 3 или 4 но-
щувки; и за 100 лв. при 
престой 5 или повече но-
щувки. Домакините пред-
лагат невероятна гледка 
към най-красивите върхо-
ве на Пирин планина. На 
разположение са всякак-
ви модерни удобства. 
Офертата е пусната в гру-
пово и ваучерът може да 
бъде използван не само 
по новогодишните праз-
ници, а до края на март. 
Това е още една опция, 
която е елегантна застра-
ховка около пандемията.

Мнозина ресторантьо-
ри, хотелиери, а и потре-
бители се притесняват да 
фиксират куверти с точна 
дата, било тя Нова година, 
или пък друг ден заради 
притесненията и забрани-
те, свързани с COVID-19.

Сигурно е и това, че има 
групи от хора, които пък 
рискуват и както пътуват в 
чужбина, въпреки дина-
мичните условия за ка-
рантиниране, така и вече 
са направили своя избор 
на място, където ще по-
срещнат Новата година и 
са заплатили пакетите.

       Плахо тръгват  
офертите за Нова година
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туризъм
Странджанското село 

Блъшлян приютява ком-
пании в своите къщи за 
гости през цялата година

В Бургас

4 Къщите за гости – 
предпочитано безопасно място
4 Велинград предлага лукс на 
висока цена

Трявна е любима дестинация на бургазлии

Примамливата оферта от възрожденски къщи 
край Пловдив включва красиви снимки

Езерото Клептуза е един от символите на Велинград и всеки, посетил града 
се докосва до него



Михаил КОЛЕВ

Поредните си успехи за-
писа клубът по борба на 
Руен. На провелото се в 
Ловеч Държавно лично 
първенство за мъже, сво-
боден стил, руенските бор-
ци завоюваха три меда-
ла. 

Най-забележимо без-
спорно бе представянето 
на Николай Грахмез (в 
средата сред медалисти-
те), който стана първи в 
своята категория до 65 кг. 
По пътя към златото той 
успя да надвие на полуфи-
нала с 5:0 аса на нацио-
налния ни отбор – светов-
ния и европейски вице-
шампион Владимир Дубов. 
Във финалната среща 

Грахмез, който се превър-
на в изненадата на шам-
пионата, победи и друг ро-
ден национал – Стефан 
Иванов от Русе с 12:2 след 
технически туш. С успеха 
си 21-годишният борец си 
спечели правото да се бо-
ри на квалификационния 
турнир през април 2021 го-
дина в София за квота на 
Олимпийските игри дого-
дина в Токио. 

В същата категория друг 
представител на Руен - Ва-
сил Есиров стана трети. В 
категория до 70 кг Дими-
тър Малинков се окичи със 
сребърния медал, а до 92 
кг Юмер Юмер завърши 
седми. 

Треньорският екип на 
клуба е изключително до-

волен от представянето на 
своите борци. 

Състезанието в Ловеч 
наблюдава почетният 
председател на Българ-
ската федерация по борба 
Валентин Йорданов и се-
гашният председател 
Христо Маринов. Водач на 
отбора на Руен беше евро-
пейският шампион и на-
стоящ бизнесмен Дончо 
Жеков, заедно с треньо-
рите Баязид Кемал и Са-
лим Салим. 

След 10 дни в Петрич 
предстои Държавното лич-
но първенство за момче-
та в Петрич, на което ру-
енци също ще вземат учас-
тие.

Клубът по борба на Руен 
благодари на общината и 
кмета Исмаил Осман, как-
то и на основните си спон-
сори, за помощта, която 
им оказват през годините, 
за да може тимът да се 
развива и печели отли-
чия.

Cтра ни ца 11 20-22 ОКтОМВри 2020

Отборът на „Струмска слава” по-
беди с 1:0 „Нефтохимик” в среща от 
10-ия кръг на родната ни Втора ли-
га. Единственото победно попаде-
ние реализира Кристиян Китов в 23-
ата минута. В средата на второто по-
лувреме Иво Стоянов пропусна и 

дузпа за домакините. „Нафтата” ос-
тава на последното 16-о място в кла-
сирането с актив от едва 2 точки. 
Следващият двубой на бургазлии е 
на 1 ноември от 14:30 часа, когато 
ще гостуват на „Хебър” (Пазар-
джик). 

СКАНДАЛ

ФУтБОЛ

Нова загуба  
за „шейховете”

Борец от Руен с шанс за Олимпадата в Токио

„Черноморски фар”

Носителят на Суперкупа-
та на България и действащ 
шампион в Суперлигата 
„Нефтохимик 2010” (Бур-
гас) спечели Група 1 на 
предварителните турнири 
за определяне на първа и 
втора осмица на първен-
ството. Бургаският тим на-
дигра категорично „Дунав” 
(Русе) с 3:0 (25:18, 25:16, 
25:16) в последния двубой, 
изигран в зала „Младост". 

Волейболистите на Нико-
лай Желязков завършиха 

като еднолични лидери в 
класирането с 9 точки (3 
победи) и само един загу-
бен гейм. „Дунав” остана 
трети с 4 точки (1 успех, 2 
загуби) и ще продължи бит-
ката за място в първата ос-
мица с ЦСКА, който е вто-
ри. 

Двата отбора започнаха 
равностойно отначало, по-
сле бургазлии доминираха. 
Шампионите позволиха на 
русенския тим да изравни 
на два пъти, но не допус-
наха съперникът да ги пре-
одолее.

Волейболистите на Дани 
Милушев започнаха добре 
втория гейм, но „Нефтохи-
мик” успя да наложи воля-
та си и да спечели. 

В третата част нещата се 
развиха идентично и шам-
пионите постигнаха чиста 
победа. 

Най-резултатен в среща-
та бе Златко Кьосев с 14 
точки (1 ас), Жани Желяз-
ков добави 10 точки (3 аса, 
1 блокада). За русенския 
тим Дейвид Кръстев бе с 
най-голям актив - 11 точки 
(1 блокада).

„Нефтохимик” удари и „Дунав”

Михаил КОЛЕВ

„Черноморец” изравни 
лидера в Трета югоизточна 
лига  „Загорец” (Нова Заго-
ра). Това стана възможно, 
след като „акулите“ победи-
ха драматично с 2:1 „Хаско-
во” като гости. Победното 
попадение за бургазлии 
падна в последната минута 
на редовното време. Дву-
боят на тима от Нова Заго-
ра срещу „Марица” (Плов-
див) пък бе отложен зара-
ди много заразени с коро-
навирус футболисти на 
пловдивчани. 

След няколко пропуска 
на „акулите“ в началото на 
първото полувреме, дома-
кините поведоха след цен-

триране. „Черноморец” 
обаче успя да изравни. 
След центриране от корнер, 
Стоян Мантаров засече с 
глава и изравни. 

В 40-ата минута бургазлии 
можеха да направят пълен 
обрат, но Мантаров уцели 
гредата. 

Въпреки натиска на „Чер-
номорец” през второто по-
лувреме, гол не падна до 90-
ата минута. Тогава след 
центриране в наказателно-
то поле футболист на „Ха-
сково” игра с ръка, за кое-
то главният съдия отсъди 
дузпа. От бялата точка Ма-
риян Тонев бе точен за 
крайното 1:2.

„Много трудна, но изклю-
чително ценна победа за 

нашия отбор. Знаехме, че 
няма да ни бъде никак лес-
но, но така ще бъде до края 
на шампионата. Самият 
факт, че за пореден път 
през този сезон печелим 
точки в самия край на сре-
щите говори, че футболи-
стите проявяват характер и 
се борят до последния съ-
дийски сигнал, което може 
само да ни радва”, заявиха 
пред вестник „Черноморски 
фар” от щаба на „акули-
те”.

Следващата среща на 
бургазлии е на 24 октомври. 
Тогава от 14:30 часа „Чер-
номорец” ще посрещне ти-
ма на „Атлетик” (Куклен) в 
двубой от 12-ия кръг на Тре-
та югоизточна лига.

„Черноморец” настигна 
лидера след драма в Хасково

ВОЛЕЙБОЛ

Чф

Николай Грахмез изненада 
всички на Държавния 
шампионат в Ловеч

WWW.faragency.bg

Следете новините 
в развитие и на мобилната 
версия, достъпна за всички 

смарт устройства
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в бургас

В „Страх“ се 

4 Оуен Уол

4 Оуен Уол

Куп 
театрал

Музикантът Минчо Минчев получи 
престижното отличие „Ключът от кулата“

Бургас 8000, бул. „Ст. Стамболов“ 73
тел. 056 / 703 003, e-mail: info.bs@heartandbrain.bg

Хиляди спасени сърца
Проф. д-р Владимир 
Данов, д.н.  

Д-р Наталия
Дочева

Доц. д-р Николай 
Димитров, д.н.

Д-р Владимир 
Корновски

„Черноморски фар“

„Благодаря за пока-
ната да бъда част от 
това приключение!“.

„Благодаря за под-
крепата на всички, ко-
ито харесват Светли-
ната. Благодарение на 
предаването установих 
за себе си, че притежа-
вам нещото, за което 
всеки изпълнител меч-
тае, а именно разпоз-
наваемостта във всич-
ките й форми. Чувствам 
се благодарен“.  Това 
написа в социалните 
мрежи певецът Стефан 
Илчев, след като в съ-
бота свали маската в 
атрактивното шоу „Мас-
кираният певец“.

Бургаското дарование бе 
разпознато от панелисти-
те – актьорът Владо Пенев 
и певецът Азис. Въпреки че 
заложи  на женско изпъл-
нение, двамата бяха катего-
рични кой стои зад маската 
на Светлината. Единствено 
гост - панелистът  - актьорът 
Любо Нейков, бе убеден, че 
под маската стои жена.

Изпълнението на „La Luna"  
в „Маскираният певец“ не до-
несe късмет на певеца и Свет-
лината се превърна в петата 
паднала маска в шоуто.

Илчев бе победител в сед-
мия сезон на шоуто „Като 
две капки вода", когато то-
тално разтърси и спечели 
публиката с изпълнението 
си на „Камино" като Лили 
Иванова.

Бургаски пейки 
станаха популярни 

в цял свят 

Стефан Илчев свали  
маската на Светлината
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